
 

Ravsted Børneunivers 

REFERAT 
Emne: Fællesbestyrelse 

 
Dato: torsdag d. 3. oktober 2024 
Tid: 19.00 – 21.30 

Sted: Ved CHRISTIAN, Falkevej 3, Løgumkloster 

Kage:  
 
  

Deltager ved mødet: 
Michael Holm 
Karina Metcalfe 
Christopher M. H. Hansen 
Lene Johannsen 
Henrik Sams 
Christian Carstensen 
Pia Blaudzun 
Ida Lauritzen 
Nicoleta Vulpe 
 
Fraværende: 
Tine Svane 
Randi Carstensen 
Louise Nielsen 
 

Dagsorden: Tid: Referat: 

Nyt fra elevrådet 5-10 
min. 

Nyt fra elevrådet ved Caroline - Magnus kunne 
ikke deltage.  
Caroline og Magnus har været til fælles-
elevrådsmøde, hvor alle elevråds-
formænd/næstformænd fra skoler i Aabenraa 
kommune er repræsenteret.  
De hørte om hvad der rør sig på skolerne og om 
forskellige nye regler.  
De kunne vende forskellige problemstillinger 
fra forskellige skoler, og fik en snak om hvordan 
man kan henvende sig til sin lærer for at drøfte 
en problemstilling. Det giver børnene en følelse 
af medbestemmelse.  
 
Der blev valgt formand og næstformand for 
fælleselevrådet.  
 
Loppemarked:  
Elevrådet vil gerne holde loppemarked en 
torsdag. Det er et arrangement på ca. 1,5 time 
om eftermiddagen, hvor der vil blive solgt kaffe 
og kage.  
De vil holde loppemarked for at slå et slag for 
bæredygtighed/genbrug, sammenhold og 
læring i at afholde et arrangement.  
Dato endnu ikke fundet. (bliver i november) 
 
Elevrådets ønsker til udendørs legeredskaber:  
Bander til fodboldbane 
Net til fodboldmål  
dødboldindhegning  

https://ravstedboerneunivers.aula.dk/


 
 

360 Ravsted børneunivers, v/Karina og 
Christopher (Michael = evt. små-tilføjelser) 

15 min Dagplejen:  
Ingelise har fået et nyt barn lidt pludseligt, som 
roligt er ved at køre ind i rytmen.  
 
Ellers er dagplejen i gang med efterårsprojekt 
omkring skovens dyr. Det er et fælles projekt, 
hvor de har dage sammen og hver for sig. Det 
er planen at have 2 forskellige fælles projekter i 
løbet af året.  
 
De har været til teater, som har givet nogle 
gode samtaler efterfølgende.  
 
De er glade for deres nye vikar – Annette, som 
normalt er i børnehaven. Det går rigtig godt. 
 
I uge 42 har Ingelise fri, og der er så få børn at 
Monika kan passe dem alle.  
 
Der er p.t fuldt hus hos dagplejen.  
 
Børnehaven:  
Har haft travlt den sidste uges tid, da de fik et 
opkald fra pladsanvisningen i fredags, som 
informerede om et barn, der starter i 
børnehaven 1. oktober.  
Det er et ukrainsk barn, så det skulle gå stærkt 
med at finde en tolk, da forældre ikke kan 
engelsk.  
På trods af at det hele skulle gå lidt stærkt, har 
barnet fået en god start i børnehaven. 
 
De har været til fælles dag i parken med de 
private passere og dagplejen. En dag hvor 
børnene legede på kryds og tværs. Desværre 
var vejret ikke så godt.   
 
Hele børnehaven på fællestur til Madsbyparken 
– kæmpe succes! Børnene hyggede sig så 
meget. Alt kørte indtil de skulle hjem - bussen 
havde glemt dem!  
Alle forældre blev ringet op og der blev sørget 
for en bus, så alle kom godt hjem – dog en time 
senere end planlagt. Igen – en stor tak til 
støtteforeningen for at sponsorere bussen.  
 
Der er forældremøde onsdag. Starter op med 
et fælles-oplæg fra Tine omkring koncentration 
og fastholdelse af opmærksomhed, og så går 
man efterfølgende ud i grupperne. Personalet 
håber på stort forældrefremmøde.  
 
Janne, fra special-pædagogisk team valgte 
desværre at søge væk fra Aabenraa kommune.  
I stedet kommer der nu en ny ung kvinde, som 



starter på tirsdag og kommer ca. 7 timer i 
gennemsnit om ugen i børnehaven. Hvordan 
fordelingen er, er endnu uvis.  
 
Skolen:  
De er kommet godt fra start og det er nogle 
gode årgange. Indtryk af at der er glade børn i 
dagligdagen.  
 
3-6. klasse har været ude at cykle i strid 
modvind, for at se Clara Sofies fars arbejde. Det 
var koldt, men det var en succes. Børnene 
klarede det så godt.  
 
Det er en rigtig travl periode pt. med nationale 
test, prøver mv. Der er også sprogvurderinger, 
hvor teknikken driller.  
Det er intenst lige nu, men det er alt noget der 
gavner at det ligger først på skoleåret, så man 
kan bruge data til resten af skoleåret.   
 
Ninas onsdags tiltag på biblioteket! – 1½ time 
hver onsdag (næsten) Nina er glad for et være 
der, og vil gerne være med til at hjælpe med at 
finde bøger. Hun ønsker dog at der kommer 
nogle flere besøgende.  
Biblioteket er åbent fra 14.30 – 16.00.  
 
Måske kunne der komme flere besøgene,hvis 
tidsrummet ændres, men tiden er også sat ift. 
Ninas dag. Der er igen lige blevet ”reklameret” 
for tiltaget via Aula. 
 
Ordningen er også for børnehavebørn.  
 
Forældremøder for indskole og mellemtrin er 
afholdt. I løbet af de næste 8 uger afholdes 
skole-hjem samtaler.  
 
Nina har søgt om opsætning af 2 3D printere – 
så der har været en tekniker og sætte dem op.  
Personalet skulle have været på kursus i 
håndtering af printerne, men er aflyst pga. 
sygdom. Oplæring flyttes til start november.  
  
De små skolebørn har været på lejrskole til 
Solbakken, nær Haderslev. De har haft en 
virkelig god tur, som desværre endte i et 
opkast-mareridt.  
 
Mellemtrinnet har været på en ”Nak og æd” tur 
i Kelstrup Plantage. 
Der har været fokus på ikke at have et stramt 
program, så der har været tid til bare at være 
ved bålet, tage på vandretur og børnene har 
selv skulle stå for at handle ind.  
Det er et godt mellemtrin – meget afbalanceret 



og nemme at have med på tur.   
 
Turene i starten af året opbygger en god 
grobund for sammenholdet i klasserne resten 
af året.  
 
Anne Marie vedr. skolepatrulje.  
Der er andre steder problemer med at der ikke 
bliver snakket ordenligt til skolepatruljen. Og at 
skolepatruljen ikke respekteres.  
Det er heldigvis ikke tilfældet hos os.  
Her har hele årgangen meldt sig til at være med 
i ordningen, så hvis alt går som planlagt, skal 
hele klassen med til Hansapark som belønning.  
(plejer at være i maj måned) 
 
Alt i alt er skoledelen kommet godt fra start 
med mange tiltag og desværre også megen 
sygdom.  
 
 

Arb.lørdagen (Lene) 10 min Til arbejdslørdagen, blev taget på den 
overdækkede terrasse i børnehaven, skiftet. 
Det har børnehaven virkelig været glade for – 
det giver godt lys, både på terrassen men også 
ind i stuen.  
 
Overvejelser: er vi tilfredse med fremmødet? 
Skal vi lægge det en fredag i stedet?  
Nye ideer? 
 
Fremmødt var 40 personer – 20 voksne og 20 
børn.  
Primært fremmødt er personer fra bestyrelsen 
og støtteforeningen.  
 
Vi beslutter at prøve med arbejdsdag en fredag 
eftermiddag, med aftensmad inkluderet, for at 
se om det giver er større tilslutning.  
 

Kommende julefest (Louise) 10 min Forplejning til julefest?  
Tror støtteforeningen trækker sig igen, så vi 
skal finde en anden løsning.  
Vi kan høre den gamle støtteforening om de 
har lyst til at hjælpe igen, som de gjorde sidste 
år. (Henrik) 
Dato for julefest er sat til torsdag den 12. 
december.  

Fonde/søge midler (Ida) 15 min Ida har søgt til en Panna-boldbane via Sydbanks 
”mindre skærm” pulje.  
Der er en behandlingstid på ca. 4 mdr.  
 
Vi vil søge hos Løgumkloster Sparekasse til 
dødboldnet.  

SFO (Nicoleta) 10 min Nogle forældre har oplevelsen af at der bruges 
for meget skærm i SFO tiden. Indtrykket er at 
børnene næsten aldrig ses udenfor, selv når det 



er fint vejr.  
 
Michael har spurgt personalet vedrørende 
denne forældre-bekymring og svaret var, at 
børnene max har tre kvarters skærmtid om 
dagen.   
SFO’en tilbyder hver dag et par aktiviteter, og 
så må børnene melde ind på det de har lyst til – 
det er deres fritid, og de er medbestemmende. 
 
Forslag til ændring af skærmpolitik i SFO’en: 
 
-At der er skærmtid fra 15.00 – 15.45.  
-At hvert barn kan melde ind på 0,5 times 
skærmtid, og når tiden er brugt er det tid til en 
anden aktivitet.  
-At lægge skærmtid på bestemte dage, så der 
er dage helt uden skærm.  
-At der først åbnes for skærmtid, når der er X 
antal børn tilbage.  
 
Børnehavebørn har ingen skærmtid i den tid de 
er på skolen. Der er skærmtid for SFO børn, når 
børnehavebørnene er i Billebo, men når 
børnehavebørnene og SFO-børnene bliver slået 
sammen efter kl. 16, så slukkes skærmene.  
 
Michael drøfter forslagene med SFO-
personalet, og hører hvad der vil passe ind i 
deres dagligdag. Derudover vil Michael invitere 
Helene til at komme med på næste best.møde, 
hvor hun kan fortælle om SFO’en, og hvor vi 
kan vende emnet om skærmtid.  
 

Alkohol ifm. arrangementer med børn/elever – 
kører det fint som det er nu/skal der ændringer 
til. Debat/drøftelse. (kort input fra Michael) 

10 min Vi drøftede kort emnet sidste møde – skal vi 
fortsætte med at sælge/have/servere/tillade 
alkohol til arrangementer hvor børn/elever er 
med… 
Michael har forhørt sig hos sine kollegaer, hvad 
er der af regler på området? 
Der er ingen overordnede regler omkring 
alkohol til div. arrangementer, som der f.eks. er 
omkring rygning, så bestyrelsen kan lave egne 
regler og retningslinier.  
 
Salg, tilladelse, indtagelse af alkohol til 
arrangementer drøftes – der er meget der taler 
både for og imod – længere debat… 
 
Et forslag er at skolen ikke sælger alkohol til 
arrangementer. Men må forældre så selv have 
med… 
Hvad med 6. årgangs afslutning ultimo juni, 
hvor der er en happening med taler og 
bobler…?  
Punktet tages op igen på næste møde, hvor vi 
forhåbentlig ”lander” en overordnet 



ramme/tilgang.  

Foreningsmøde 10. okt. (Ravsted 
Forsamlingsgård) – hvem deltar’…. 

5 min Henrik deltager i mødet og repræsenterer RBU 

Eventuelt (kort div./blandet info) 10 min Michael er blevet bedt om at melde tilbage til 
kommunen, hvad vi vil tage i SFO2 taks i 2025.  
Som det er nu, er det 600 kr. for eftermiddag.  
300 kr. for morgen. Vi beholder nuværende 
takst. 
 
Personalets dag (lærernes dag) bliver fejret 
fredag den 4. oktober.   
Efter morgensamling, samles personalet i ca. 45 
min og får morgenmad sammen.  
I mens er der nogle søde og hjælpsomme 
forældre, der tager sig af børnehave- og 
skolebørnene. (se billeder på FB) 
 
Michael sender en seddel rundt med fakta over 
børnetal på skolerne i Aabenraa Kommune. 
Ved sidste oversigt i 2023 var Ravsted den skole 
med procentvis størst nedgang af børn, men 
denne gang er Ravsted den skole med 
procentvis størst tilgang af børn! Dejligt! Vi er 
p.t. 71 elever i skolen. Der skal ikke mange til 
både op og ned for at det gir’ en stor ændring 
procent-mæssigt… 
 
Henvendelse fra et forældre-par omkring den 
nye struktur i børnehaven, hvor børnene i 
yderperioderne er på skolen –  de synes 
ordningen er en dårlig idé. 
 
Den nye struktur er følgende:  
Børnehavebørn, der afleveres før 6.50, skal 
afleveres på skolen i SFO. Kl. 7.05 går personale 
fra børnehaven over og henter børnene, så de 
er i tilbage i børnehaven 7.10.  
 
Om eftermiddag går børnene fra børnehaven 
over på skolen ca. Kl. 15.15. 
Her vil børnene være i Billebo indtil kl. 16., hvor 
børnene kommer sammen med de resterende 
SFO børn.   
 
Om morgenen har det siden sommerferien 
været 5 forskellige børn, der er blevet afleveret 
på skolen om morgenen. Så ordningen bliver 
ikke benyttet så meget på dette tidspunkt.  
 
Om eftermiddagen svinger det mellem 3-10 
børn, der skal over på på skolen.  
 
Karina har snakket med nogle forældre, der har 
benyttet sig af morgenordningen. Der har 
været udfordringer i starten, men nu kører det.  
 
 



 
 

 

 

Børnene har taget godt imod det, og de føler 
sig store når de skal over på skolen. Der er børn 
der bliver sure når de bliver hentet inden de er 
kommet over på skolen… 
 
Bestyrelsen har vendt emnet og konkluderer at 
vi også har været skeptiske i starten, men har 
fundet ud af at ordningen fungerer rigtig godt.  
Plus - det harmonerer godt med den røde tråd i 
universet og børnene får sin gang på skolen fra 
de er små. Det er overgangs-træning. 
Ordningen er tilpasset bedst muligt til de 
tidspunkter børnene bliver afleveret og hentet 
på.  
 
Alternativet er at få en lavere normering i løbet 
af dagen i børnehaven, men så er der ingen 
mulighed for ture ud af huset, som er et af 
vores fokuspunkter i universet.  
 
Ordningen kan på længere sigt tages op igen 
hvis behovet ændrer sig.  
 
 


